
1 

 

PROTOKÓŁ Nr XIII/2015 kadencji 2014 - 2018 
Z SESJI RADY POWIATU W ŚRODZIE ŚLĄSKIEJ 

odbytej w dniu 29  października   2015 roku, o godz. 14.00 
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej 

przy ul. Wrocławskiej 2. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu  
Przewodniczący otworzył sesję i po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości oświadczył, iż 
zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 17 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał. Listy obecności radnych i gości stanowią załączniki nr 1 i nr 2 do 
niniejszego protokołu. 
 
Starosta 
Zarząd Powiatu przyjął konkurs pn. „Nasza wieś ma się czym pochwalić” i wystosował takie 
zaproszenie, i regulamin kierując do wszystkich miejscowości z terenu Powiatu Średzkiego. 121 
miejscowości, przy czym sołectw jest mniej o trzy przynajmniej, bo trzy miejscowości na przykład 
w Gminie Malczyce stanowią jedno sołectwo. Szanowni Państwo, przypomnę tylko krótko na 
czym ten program polegał. Celem tego konkursu było przede wszystkim kształtowanie 
świadomości obywatelskiej, mieszkańców poszczególnych miejscowości, pobudzenie aktywności 
na rzecz społeczności lokalnej. Tak jak już powiedziałem konkurs był adresowany tylko i 
wyłącznie do wsi z terenu Powiatu Średzkiego. Zgłoszenia należało zgłaszać do 31 sierpnia tego 
roku, następnie stworzono komisję konkursową, która odwiedziła każdą miejscowość, czasami to 
była godzina, czasami dwie, trzy godziny na miejscowość w zależności od tego czym koło 
gospodyń wiejskich, rada sołecka, rada parafialna, czy zespół muzyczny, czy zespół sportowy 
chciał pochwalić się swoimi osiągnięciami. Zarząd Powiatu przyjął regulamin, gdzie również 
określił nagrody za poszczególne miejsca. I tak początkowo były to tylko trzy nagrody, za 
pierwsze, drugie i trzecie miejsce. I muszę powiedzieć, że po tych kliku dniach odwiedzania 
poszczególnych miejscowości w trzech gminach, które się zgłosiły, miejscowości z Gminy 
Miękinia, Środa Śląska i Malczyce, w tym roku nie brały udziału miejscowości z Gminy Udanin i 
Kostomłoty, komisja konkursowa, a w ślad za tym Zarząd Powiatu postanowił zmienić kryteria 
dotyczące przyznania nagrody za trzecie miejsce. I tak konkurs wygrały poszczególne sołectwa i 

ex aequo dwie miejscowości zajęły trzecie miejsce. Szanowni Państwo dzisiaj są z nami 
przedstawiciele poszczególnych miejscowości, sołtysi, członkowie rad sołeckich i chcielibyśmy z 
Panem Przewodniczącym w imieniu Zarządu i całej Rady Powiatu wręczyć podziękowania za  
udział i nagrody dla zwycięzców.  
Chcielibyśmy podziękować za udział w I edycji konkursu „Nasza wieś ma się czym pochwalić” dla 
sołectwa Jastrzębce, Kryniczno, Lenartowice, Proszków, Czerna.  

I przechodzimy szanowni Państwo do wyróżnień w postaci czeków. Trzecie miejsce ex aequo 
zajęły sołectwo Kwietno i Szczepanów, drugie miejsce sołectwo Wróblowice, pierwsze miejsce 
zajęło sołectwo Bukówek. Zgodnie z regulaminem w przyszłym roku Bukówek jest wykluczony z 
udziału, żeby dać szanse innym sołectwom. Serdecznie zapraszam na przyszły rok. 
 
Pan  Piotr Seredyński - sołtys Bukówka 
Szanowni Państwo ja bym chciał serdecznie podziękować za to wyróżnienie, oczywiście w 
imieniu własnym i mieszkańców Bukówka. Napracowaliśmy się. Dziękuję, że nas doceniliście i te 
pieniążki motywują nas do dalszej pracy i żeby nie być gołosłownym w przyszłym roku 
wystartujemy w konkursie „Piękna wieś dolnośląska”, to jest wojewódzki konkurs w którym raz 
braliśmy udział, zajęliśmy piąte miejsce. W przyszłym roku będziemy w drugim konkursie 
startować, oczywiście reprezentować będziemy Gminę Środa Śląska i Powiat Średzki. Dziękuję 
bardzo. 
 
Pan Zbigniew Biliński - sołtys Szczepanowa 
Jako sołtys Szczepanowa chciałbym serdecznie podziękować za tak wspaniały pomysł, który był 

trafem w dziesiątkę. Nasza miejscowość dzięki temu zdobyła trzecie miejsce ex aequo z 
Kwietnem, bardzo się z tego cieszymy, na pewno wykorzystamy te pieniądze. Chciałbym 
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powiedzieć, że takie konkursy bardzo mobilizują mieszkańców, dzieci, młodzież. Ja nie wszystko 
pokazałem, bo miałem takiego stresa, ale zostawiłem na następny rok. Nie będzie Piotrka, to 
może wygramy. Dziękuję. 
 
Pan  Ryszard Pawłowski – sołtys Kwietna    
Chciałem pogratulować moim przeciwnikom, którzy okazali się lepsi, ale trudno być może na 
drugi rok my będziemy lepsi. Podzielam zdanie, że to jest trafna decyzja odnośnie powołania 
takiego konkursu, bo to nas mobilizuje, żeby jeszcze więcej pracować i pokazać jak żyje się  
mieszkańcom, naszych wiosek, a my jako rada sołecka dbamy o to, żeby nasza wieś była 
piękniejsza. Dziękuję bardzo. 
 
Starosta 
Pieniądze trzeba wykorzystać do końca roku.                    
 
Za przyjęciem porządku obrad, Rada Powiatu głosowała:  
 

ZA – 17  P – 0  W – 0 
 
Porządek został przyjęty i przedstawia się następująco: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu Nr XI/2015 i Nr XII/2015 z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu.  
5. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 

6. Informacja Starosty Powiatu Średzkiego o oświadczeniach majątkowych składanych na 
podstawie ustawy o samorządzie powiatowym. 

7. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej o oświadczeniach 
majątkowych składanych na podstawie ustawy o samorządzie powiatowym. 

8. Informacja na temat realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2014 – 2015 oraz analiza 
wyników sprawdzianów i egzaminów w podległych placówkach. 

9. Sprawozdanie z realizacji planu pracy Powiatowego Ośrodka Edukacji za rok szkolny 2014-
2015. 

10. Stan przygotowania do zimowego utrzymania dróg. 
11.  „15 min. dla wyborców”. 
12. Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

- określenia zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
- zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2015 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 
14. Wnioski i oświadczenia radnych. 
15. Sprawy różne. 
16. Zamknięcie sesji.                                                
                                                                              
Ad. 3/ Przyjęcie protokołu Nr XI/2015, XII/2015 z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XI/2015 z sesji Rady 

Powiatu odbytej na posiedzeniu w dniu 16 lipca  2015 roku 

Rada Powiatu za przyjęciem protokołu Nr XI/2015 głosowała:   
 

ZA - 15  P - 0  W – 2  
 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XII/2015 z sesji Rady 

Powiatu odbytej na posiedzeniu w dniu 9 września  2015 roku 



3 

 

Rada Powiatu za przyjęciem protokołu Nr XII/2015 głosowała:   
 

ZA - 15  P - 0  W – 2  
 
Ad. 4/ Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu (załącznik nr 3 do 
protokołu)  
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 5/ Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
(załącznik nr 4 do protokołu)       
 
Starosta 
Przedstawił powyższe sprawozdanie. 
 
Radna Rachwalska 
Mam takie pytanie, bo czekałam, wiem że w materiałach nie mieliśmy takiej informacji w Pana 
sprawozdaniu, ale myślałam, że zostanie dopisane na dzisiaj. Dochodzą słuchy, spotykam się z 
rodzicami dzieci uczących się w gimnazjum w naszym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym, że są 
plany prowadzenia zajęć w systemie łączonym z uwagi na, no właśnie teraz nie wiem czy na 
finanse czy na jakiej podstawie? Czy Starostwo planuje, czy Zarząd i Starosta planują zmiany w 
arkuszu organizacyjnym tej jednostki? Rodzice zwracają się z takimi pytaniami do mnie na 
przykład, że istnieją zamierzenia dotyczące łączenia klas pierwszej, drugiej i trzeciej na zajęciach 
w gimnazjum w specjalnym. Chciałabym uzyskać informację czy to jest prawda i czy taka 
możliwość istnieje w ogóle, bo nie mieściła mi się w głowie. 
 
Przewodniczący Rady 
W związku z tym, że Pan Starosta wczoraj nie uczestniczył w spotkaniu tym, ja bardzo prosiłbym, 
aby Pani kierownik Zuzanna Jaskuła ustosunkowała się do tego pytania.          
 
Zuzanna Jaskuła – kierownik Wydziału EKS  
Wczoraj Komisja Oświaty obradowała w Specjalnym Ośrodku Szkolno–Wychowawczym gdzie 
odbyło się między innymi niezapowiedziane zupełnie z rodzicami i z radą pedagogiczną. 
Rzeczywiście był taki pomysł łączenia klas wszystkich gimnazjum, bo Pani radna być może nie 
wie, ale od lat w Specjalnym Ośrodku Szkolno–Wychowawczym w jego szkołach klasy są 
łączone, ponieważ jeżeli jest jedno dziecko w klasie, czy dwoje nie możemy sobie na to pozwolić, 
żeby taki oddział istniał. Natomiast wszystko jest zgodne z przepisami prawa oświatowego, 
ponieważ rzecz dotyczy gimnazjum dla dzieci z niepełnosprawnością intelektualną w stopniu 
lekkim i w oddziałach dla takich dzieci liczba uczniów w oddziale wynosi od 10-ciu do 16-stu. W 
tej chwili we wszystkich trzech klasach gimnazjum łączna liczba uczniów wynosi 11. Pozwoliliśmy 
już we wrześniu na prośbę dyrektora o rozłączenie klas, które zawsze były jeden, trzy były 
łączone w szkole podstawowej, na rozłączenie z uwagi na ciężkie niepełnosprawności dzieci, 
które tam uczęszczają. To są wszystkie dzieci ze sprzężeniami, dwoje dzieci nie mówi, dzieci 
które się moczą więc absolutnie niemożliwe było, żeby tam była większa liczba dzieci, żeby tych 
dzieci było osiem, tyle na ile przepisy pozwalają. Natomiast tutaj, jeszcze pragnę Państwu 
wyjaśnić, ponieważ też nie miałam wczoraj tych danych, dopiero po powrocie z Komisji dokładnie 
to sprawdziłam, nauczyciele Komisji przedstawili jakie te dzieci mają niepełnosprawności 
twierdzą, że są to niepełnosprawności sprzężone. W tych klasach o których wczoraj 
rozmawialiśmy żadne dziecko nie ma niepełnosprawności sprzężonej. To są takie wady, które po 
prostu nie wymagają innych wad, nie są innymi wagami te dzieci liczone. Także tak ta sprawa 
wygląda. Natomiast dzisiaj Pani dyrektor, przed samą sesją przyniosła aneks do arkusza, więc 
jeszcze nie ustosunkowałam się do niego, więc konkretnie nie odpowiem. Wczoraj został 
właściwie zawarty taki kompromis, że jeżeli chodzi o połączenie tych klas, pozostaną połączone 
zajęcia tak zwane „michałki”, czyli WF i zajęcia techniczne, plastyczne te które dzieci mają. 
Natomiast przedmioty ogólne będą dalej realizowane osobno. Ja tylko zaznaczę, że cały czas 
klasa pierwsza i druga gimnazjum od lat są to klasy łączone i tak cały czas dzieci są nauczane, 
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trzecia klasa była osobno. W tym roku kiedy padła propozycja połączenia jeszcze klasy trzeciej to 
stąd cały ten, że tak powiem ambaras.                       
 
Przewodniczący Rady 
Pani radna, chciałem Panią, wszystkich radnych poinformować, że Komisja Oświaty na 
wczorajszym posiedzeniu ustosunkowała się negatywnie do tego pomysłu. Wniosek był Pani 
dyrektor szkoły. Na dzień dzisiejszy żadna decyzja nie została podjęta, jak już powiedziałem 
Komisja ustosunkowała się do tego negatywnie.    
 
Radna Rachwalska 
Ja chciałabym tylko tak jeszcze uzupełnić, ponieważ rozumiem, że propozycja połączenia, 
argumentem tutaj jest mała liczba dzieci, tak? Podstawę programową trzech klas realizowanoby 
na łączonych zajęciach bez względu na liczbę dzieci. Ja już nie mówię o tym, nie odniosę się do 
tego, że jeżeli udostępnia się osobom z zewnątrz, a takimi dla szkoły są radni jednak o stopniu 
niepełnosprawności i ich rodzajach dzieci, to tutaj byłabym ostrożna na Państwa miejscu, to jest 
po pierwsze. A po drugie, ile tych dzieci by nie było, jeżeli jednostkę utrzymujemy, to łączenie i 
prowadzenie trzech podstaw programowych bez względu na przedmioty to jest jednak przesada 
już. My tutaj od dawna szczyciliśmy się naszymi jednostkami oświatowymi, właśnie dzisiaj 
dostaliśmy sprawozdanie z działania POE za ubiegły rok, które z sukcesem zlikwidowaliśmy. 
Natomiast tutaj, jeśli chodzi o Ośrodek Szkolno-Wychowawczy prosimy rodziców, żeby przywozili 
dzieci do nas. Jeżeli już rodzice podejmują ten trud i przywożą je, to są dzieci najczęściej z 
zewnątrz spoza Środy Śląskiej. Gdyby nie było to dla rodziców niepokojące to by nie alarmowali i 
gdyby tak rzeczywiście  się działo, że nie było pozycji, żeby łączyć wszystkie przedmioty to też by 
tego nie robili, więc ja daję pod waszą rozwagę i wasze decyzje, weźcie pod uwagę te dzieci. To 
nie chodzi czy to jest jedenaście czy trzynaście, bo tych dwoje nie zrujnuje budżetu Powiatu. 
Mamy pieniądze na wiele innych rzeczy, które niekoniecznie są naszym zadaniem.       
 
Przewodniczący Rady 
Pani radna ja zapraszam Panią do Komisji Oświaty, to o czym Pani mówi to wczoraj Komisja na 
ten temat dokładnie to samo mówiła.   
 
Radna Rachwalska 
To jest wiedza tajemna? 
 
Przewodniczący Rady 
Nie jest to wiedza tajemna. Jest to temat, który wczoraj wypłynął i wczoraj Komisja Oświaty nad 
tym tematem się pochyliła z pełną powagą. Argumenty, które Pani tu przedstawiła były też 
argumentami Komisji. Komisja negatywnie ustosunkowała się do łączenia tych klas.   
 
Radna Rachwalska 
Ja się bardzo cieszę, Panie Przewodniczący, ale nie rozumiem słów, które Pan do mnie w tej 
chwili kieruje. Ja nie muszę być członkiem Komisji Oświaty, żeby się takimi rzeczami interesować 
i pytać o to. Uzyskałam właśnie informację i za nią dziękuję. Co będzie się potem działo, może 
być różnie, to było tak jak z POE najpierw było dobrze, a potem w ciągu jednej sesji zamknęliśmy 
jednostkę. 
 
Przewodniczący Rady 
Rozumiem, czy są jeszcze jakieś inne pytania do Pana Starosty? 
      
Zuzanna Jaskuła– kierownik Wydziału EKS 
Czy ja mogę jeszcze? 
 
Przewodniczący Rady 
Pani Kierownik temat ten już zakończyliśmy, dziękuję. 
 
Zuzanna Jaskuła – kierownik Wydziału EKS  
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Ale ja chciałam tylko uzupełnić, bo Pani radna odniosła się do tego, że Komisji Oświaty są 
przekazywane dane o niepełnosprawności ucznia. Więc te dane przekazywane są absolutnie 
Pani radna bez nazwisk, a sama Pani wie, że informacje o rodzaju niepełnosprawności to i tak w 
systemie informacji oświatowej są przekazywane. Oczywiście my nie wiemy, że to jest Jaś 
Kowalski, czy Zosia Iksińska. 
 
Przewodniczący Rady 
Jest to informacja o ochronie danych osobowych, dziękuję Pani Kierownik.     
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 

Ad. 6/ Informacja Starosty Powiatu Średzkiego o oświadczeniach majątkowych 
składanych na podstawie ustawy o samorządzie powiatowym. (załącznik nr 5 do 
protokołu)  

 
Starosta 
Odczytał powyższą informację. 
 
Ad. 7/ Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej o 
oświadczeniach majątkowych składanych na podstawie ustawy o samorządzie 
powiatowym. (załącznik nr 6 do protokołu)  

 
Daniel Padewski – Wiceprzewodniczący Rady 
Odczytał powyższą informację. 
 
Ad. 8/ Informacja na temat realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2014 – 2015 oraz 
analiza wyników sprawdzianów i egzaminów w podległych placówkach. (załącznik nr 7 do 
protokołu)  
 
Przewodniczący Rady 
Wczoraj na Komisji Oświaty w obecności dyrektorów wszystkich jednostek przedstawiono tą 
informację oraz dyskutowano na ten temat.  
  
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 9/ Sprawozdanie z realizacji planu pracy Powiatowego Ośrodka Edukacji za rok 
szkolny 2014-2015. (załącznik nr 7 do protokołu)  
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 10/ Stan przygotowania do zimowego utrzymania dróg. (załącznik nr 8 do protokołu)  
 
Wicestarosta 
Panie Przewodniczący też na to liczę i mam taką nadzieję, aczkolwiek powiem tak, na dzień 
dzisiejszy już jesteśmy w pełni przygotowani. To znaczy tak umowa na pługi ciężkie obowiązuje 
jeszcze nas jeszcze rok, umowa na pługi lekkie została podpisana na kolejne trzy lata. 
Dodatkowo swój sprzęt posiadamy. Posiadamy ciągnik, który odśnieża, samochód co prawda 
wysłużony, ale sprawny. Ale przychodzi jeszcze nowy w pełni wyposażony z piaskarką, z 
posypywarką z pługiem. Powiem Państwu tak z pełną odpowiedzialnością - zima nas w tym roku 
nie zaskoczy, jedynie jakie może być utrudnienie to zamiecie, ale z tym nawet najlepsze służby 
nie są w stanie się uporać. Mam nadzieję, że zima w tym roku będzie łagodna, a jeśli będzie 
inaczej oświadczam z pełną odpowiedzialnością jesteśmy w pełni przygotowani: piach, sól, 
wszystko, służby są w pełnej gotowości już na dzień dzisiejszy.               
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu. 
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Salę opuścił radny Piotr Masłowski  
Obecnych 16 radnych. 
                   
Ad. 11/  „15 min. dla wyborców” 
 
Stanisław Wicha - Wójt Gminy Kostomłoty 
Korzystając z tego, że jestem na dzisiejszej sesji, a radni Powiatu są ze wszystkich gmin, 
szanowni Państwo, żebyśmy dokładnie się przymierzyli ponieważ jest stworzona mapa 
zdrowotna Powiatu. I ta mapa zdrowotna powiatu gdzie wielki wpływ będziemy mieli, ona będzie 
opracowana na szczeblu powiatowym przy udziale gmin. Ponieważ to będzie decydowało jakie 
otrzymamy poszczególne specjalności w poszczególnych gminach i w powiecie. Także, żebyśmy 
pewnych spraw nie przegapili. Jest powołana komisja przy Wojewodzie, która będzie 
rozpatrywała, akceptowała i zatwierdzała jeszcze przy udziale samorządu województwa tą mapę. 
I będzie wyszczególnione gdzie co ma być, jaka specjalność. A szanowni Państwo możemy 
wykorzystać taką niechlubną statystykę, która jest opracowana dla naszego Dolnego Śląska i dla 
Powiatu i tutaj proszę Państwa jest tak, że analizując sytuację należy stwierdzić, że Powiat 
Średzki w tych niechlubnych statystykach jest na następujących pozycjach, na pierwszym 
miejscu (…) dlatego prosiłbym bardzo, jest nieciekawa sytuacja zdrowotna naszego Powiatu 
według tej analizy. Dlatego musimy się przymierzyć bardzo mocno jako Powiat i Gminy do tej 
mapy i nasze wnioski przekazać.  
 
Przewodniczący Rady 
Panie Wójcie według mojej wiedzy, Pan Wojewoda zwrócił się do nas z tym wnioskiem my w tej 
chwili wysłaliśmy do wszystkich gmin, aby przygotować te informację. Po tych informacjach 
myślę, że będziemy koordynatorem tych prac i opracowań, i opracujemy wspólną  strategię w tym 
temacie. Jest to ważny temat, na podstawie tego będzie można ubiegać się o określone 
specjalności lekarskie na terenie Powiatu. Panie Wójcie podchodzimy do tego tematu z pełną 
powagą.        
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu.  
 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 min. przerwy 
 

Po przerwie wznowiono obrady. 
 
Obecnych 16 radnych. 
 
Ad.12/ Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 
 

-   określenia zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
Radna Rybacka 
Panie Przewodniczący, wysoka Rado nasza Komisja ustosunkowała się pozytywnie co do 
projektu uchwały, nie mniej zwróciliśmy uwagę na załącznik do tej uchwały. A mianowicie na 
zestawienie środków PFRON z przeznaczeniem na różne zadania, w tym na dofinansowanie na 
turnusy rehabilitacyjne, zwłaszcza dla dzieci. Stoimy na stanowisku, że jeżeli  w poprzednich 
latach, a więc w roku 2012, 2013 i 2014 były przeznaczone środki na ten cel, natomiast rok 2015 
został po prostu bez tych środków, nasza Komisja, pozwolę sobie tak powiedzieć, stoi na 
stanowisku, żeby zastanowić się przy planach finansowych na przyszły rok i podczas podziału 
tych środków, czy rzeczywiście nie warto zapewnić pewnej kwoty na dofinansowanie na te 
turnusy rehabilitacyjne dla dzieci. Często są to rodziny gdzie to jest jedyna forma rehabilitacji, a 
niestety czas nie stoi w miejscu. Te dzieci za chwile będą dorosłe i jeżeli one nie będą 
rehabilitowane, korygowane, to zwiększy nam się liczba osób wymagających większych 
nakładów. Dziękuję.  
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Przewodniczący Rady 
Ja chciałem się dzisiaj zwrócić do Pani Dyrektor PCPR-u z przekazaniem stanowiska Komisji 
Oświaty, nie mniej jednak otrzymałem informację, że Pani Dyrektor do poniedziałku jest na 
urlopie. 
 
Sekretarz 
Wniosek na przyszły rok. 
 
Przewodniczący Rady  
W związku z tym Pani Przewodnicząca Komisji Oświaty zwrócimy się na piśmie, ażeby Pani 
Dyrektor ustosunkowała się do wniosku i stanowiska Komisji Oświaty. 
         
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 11 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 15; P – 1; W - 0  podjęła 
uchwałę Nr XIII/59/2015 w spraw określenia zadań, na które przeznaczone zostaną środki 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
 

- zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2015, 
 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 11 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 12; P – 0; W - 4  podjęła 
uchwałę Nr XIII/60/2015 w spraw zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 
2015 
 
Ad. 13/ Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 14/ Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
Radna Mikła 
Ja co prawda mam dwa wnioski sprzed trzech lat, ale ja wznawiam te wnioski. Pierwszy mój 
wniosek kieruję do Zarządu Powiatu, akurat tu tak miałam „W imieniu mieszkańców miejscowości 
Lusina w Gminie Udanin zgłaszamy wniosek o remont nawierzchni drogi powiatowej 2829D 
przebiegającej przez miejscowość na odcinku od przystanku autobusowego w stronę 
Goczałkowa Górnego. Nawierzchnia asfaltowa na tej drodze jest w tak złym stanie, że zagraża 
bezpieczeństwu ruchu samochodów i pieszych. Zniszczona transportem ciężkim droga nigdy nie 
była gruntownie remontowana. Zwracamy się z prośbą o pozytywne rozpatrzenie naszego 
wniosku i uwzględnienie go w stosownych zapisach przyszłorocznego budżetu powiatu.” Co chcę 
jeszcze tutaj dodać, trzy lata temu właśnie na jesień, była Komisja, która oglądała tą drogę. Był 
Pan Wiński, był Pan Jawor, była radna z Lusiny, byłam ja, drogę pooglądano i zostawiono. A 
droga jest fatalna, tam jest droga fatalna. 
Drugi wniosek mój, ten jest z października, dotyczący wsi Piekary. W Piekarach były dwa 
wypadki, na moście którym się wyjeżdża do Konar, jest barierka, ale oczywiście czarna, która 
kiedyś była biało-czerwona, chyba żeby świeciła. Właśnie to trzeba ją pomalować, trzeba te 
chwasty wszystkie wykosić. Zakręt jest fatalny, wypadek był śmiertelny – jeden. Drugi most to jest 
most, który idzie do Strzegomia, są tam takie ograniczniki betonowe, ale te ograniczniki takie są i 
wysoki ten most jest, bardzo wysoki, też człowiek spadł i się zabił na tym moście. Tam to bym 
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widziała jakąś raczej barierkę postawić. Natomiast we wsi jest barierka, ale też powinna być 
wykoszona, wymalowana, żeby ona świeciła i żeby ludzie wiedzieli, że tam jest rzeka. I to są 
moje dwa wnioski sprzed trzech lat i bardzo bym prosiła, aby się do nich ustosunkować, i na ile 
możliwe wykonać je. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję Pani radna. Ja rozumiem, że pierwszy wniosek to jest do projektu budżetu, tylko to już 
trochę późno, do kiedy mieliśmy czas? Dobrze. Natomiast te dwa wnioski Panie Wicestarosto 
proszę zobaczyć co się da z tym zrobić, rozumiem, że Pan przyjmie do rozpatrzenia, Pani radna 
otrzyma na roboczo odpowiedź.                  
 
Radna Rachwalska 
Ja składałam wniosek do budżetu we wrześniu, otrzymałam odpowiedź pisemną. W zasadzie 
mówiąc szczerze chyba ona jest negatywna. To znaczy zgłaszałam taki wniosek o to, żeby ująć 
w planach remontowych bądź odnowienia nawierzchni, skrapiania czy jakąś inna techniką chodzi 
o wyrównanie odcinków drogi powiatowej od miejscowości Różana przez Konary, tam mamy też 
swoją drogę powiatową, która jest w koszmarnym stanie, przy zakręcie koło cmentarza. Pan 
Wicestarosta orientuje się w sytuacji, tam ludzie z rowerów spadają, taka nawierzchnia jest, w 
stronę Damianowa i do Księżyc. No uzyskałam odpowiedź taką, że mam się w porozumieniu z 
Panią Wójt, ale ja jednak zwracam się do Państwa, Zarządu. Przypominam o swoim wniosku, 
który był składany w terminie i bardzo bym prosiła, żeby te odcinki wziąć pod uwagę w 
najbliższym budżecie i roku remontowym. 
 
Przewodniczący Rady 
Rozumiem, że Pan Wicestarosta chce odpowiedzieć, czy się ustosunkujemy na piśmie? A to na 
piśmie już było? 
 
Wicestarosta 
Było już na piśmie, ponieważ Zarząd nie podjął jeszcze żadnej decyzji o powierzchniówkach, ile 
ich będzie, jakie będą środki. Po prostu nie wiemy jakimi będziemy dysponować środkami na 
powierzchniowe utrwalanie w przyszłym roku. A wniosków wpłynęło bardzo dużo, z całego 
Powiatu i wszystkim odpisaliśmy w ten sam sposób. Także, jeżeli będziemy wiedzieć więcej. 
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję Panie Wicestarosto. Rozumiem, że ten wniosek wpłynął w stosownym czasie będzie 
rozpatrywany.                
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 15/ Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Rady 
Chciałem poinformować, że następna sesja jest planowana 26 listopada o godzinie 14.00, 
komisje 25 listopada. 11 listopada mamy Święto Niepodległości, wszyscy Państwo otrzymali 
dzisiaj zaproszenia, serdecznie zapraszamy, organizatorem jest Starostwo Powiatowe, prosimy o 
uczestnictwo. Od 9 listopada zapraszam wszystkich w każdy poniedziałek o godz. 19.15 na salą 
gimnastyczną. Tradycyjnie przez okres zimowy wszyscy radni oraz pracownicy Starostwa mogą 
uczestniczyć w zajęciach sportowo- rekreacyjnych.           
 
Ad. 16/ Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady wobec zrealizowanego porządku posiedzenia zamknął XIII w kadencji 
2014 – 2018 posiedzenie Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
Protokołowała:   
           (-)   
Maria Pstrowska 
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Przewodniczący Rady 

(-) 
Witold Rutkowski 
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